
 

 

 

 

Verslag Algemene Ledenvergadering Herderewich 19 september 2023 

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. Voorafgaand aan de vergadering is er eerst het 

historisch café waar een ‘Hanzehap’ geserveerd wordt. Daarna houdt Theo van Mierlo een lezing over 

de geschiedenis van de Hanze. Na de pauze begint de eigenlijke vergadering. 

1. Opening van de vergadering 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen nogmaals welkom. Het historisch café is door 

ongeveer 60 mensen bezocht, de lezing door ruim 100 mensen, een goede opkomst dus. Afwezig met 

kennisgeving zijn de volgende mensen: John Wetzels, Martin Foppen, Ben Companjen, Ype de Haan,  

Jan Albert Kram en Gerrit Aartsen 

 Vanwege de afwezigheid van de secretaris wordt de verslaglegging gedaan door Anita Raaphorst.  

 

2. Vaststelling van de agenda 

De agenda blijft ongewijzigd. 

 

3. Notulen ALV 2022 

Er zijn geen opmerkingen over het verslag. Het verslag wordt vastgesteld, met dank aan Anita.  

 

4. Jaarverslag 2022 

Govert van der  Boom vertegenwoordigt Herderewich in de Straatnamencommissie. Hij roept de 

leden nogmaals op om van de naamloze straten in Hierden, de naam door te geven die deze straten 

in de volksmond hebben. De foto’s van de straten zijn op de website van Herderewich te vinden. Hij 

heeft nog een vraag: ‘”Wie weet een historisch verantwoorde naam te bedenken voor het 

vernieuwde  nieuwe rozenplantsoen achter de muur, bij de ijsvereniging?” 

 

Er zijn geen opmerkingen over het jaarverslag, het verslag wordt vastgesteld. 

 

5. Financiën 

De penningmeester geeft uitleg over het financieel jaarverslag. De teruggave van de omzetbelasting 

was een onverwachtse meevaller, mede hierdoor is het resultaat positief.  

Vr: er zijn boeken over, worden die niet als post opgenomen? Antw: ze zijn in een keer afgeschreven. 

 

De kascommissie bestaande uit Jos van Aken en Willem van Eikenhorst meldt bij monde van Willem 

van Eikenhorst dat zij onder de indruk waren van de administratie, de kascommissie heeft geen 

onjuistheden gevonden en adviseert de ledenvergadering akkoord te gaan met het verslag en het 

bestuur te dechargeren voor het gevoerde beleid. De vergadering stemt in onder applaus.  

De kascommissie zal de volgende keer bestaan uit Willem van Eikenhorst en Tijmen Kos. 

 

6. Wijziging statuten 

Het bestuur constateert dat het historische gedeelte van de binnenstad meer en meer ontsierd wordt 

en dus niet beschermd.  Zij heeft bezwaar gemaakt tegen de uitbreiding van het restaurant Cozy 



Harbour maar het bezwaar werd niet ontvankelijk verklaard omdat Herderewich niet als 

belanghebbende wordt beschouwd. Het advies van deskundigen is om duidelijker in de statuten op te 

nemen dat Herderewich als doel heeft het behouden, beschermen en in stand houden van het 

aanwezige materieel en immaterieel erfgoed.  

Op het scherm worden de wijzigingen geprojecteerd.  

Artikel 2.2. punt 4 en 5 luidt nu: “het benaderen van overheden, besturende lichamen en particulieren 

in het belang van het erfgoed en deel te nemen aan besprekingen, hoorzittingen en andere 

bijeenkomsten waar het erfgoed aan de orde is. Het voeren van procedures, het indien van 

zienswijzen en bezwaarschriften, het deelnemen aan hoorzittingen en dergelijke wanneer het bestuur 

dat nodig oordeelt en dit voortvloeit uit het doel van de vereniging.” 

 

Vr: de statuten zijn recent, in 2021, gewijzigd; staat de vereniging met deze wijziging procedureel 

sterker in zijn recht? Zijn de voorgestelde wijzigingen getoetst aan de omgevingswet? Is de toetsing 

ook door de gemeente gedaan?  

Antw: Ja de vereniging staat sterker en de wijzigingen zijn getoetst. Het is overigens niet een 

gemeentelijke maar een externe commissie die over bezwaren oordeelt.  

Vr: Zijn deze wijzigingen ook afgestemd met andere historische verenigingen?  

Antw: Ja, het bestuur heeft een aantal voorbeelden gekregen van statuten; bekend is dat de 

historische vereniging van Ermelo de statuten ook gaat wijzigingen.  

Desiree van Liempt – lid CRK – geeft aan dat deze wijziging ook haar positie versterkt.  

 

De wijzigingen van de statuten wordt met algemene stemmen voor door de leden aangenomen; twee 

leden onthouden zich van stem. 

 

7. Bestuurssamenstelling 

Twee bestuursleden zijn aftredend en niet herkiesbaar: Matty Moggré als voorzitter en Leen Karssen 

als bestuurslid. Matty wordt opgevolgd door Susan Wijngaard. Susan stelt zichzelf voor. Zij heeft een 

tijd meegelopen met Matty en wil zich graag inzetten voor de mooie stad Harderwijk.  

Susan wil zich hard maken voor de samenwerking met historische en culturele organisaties in de stad. 

In 2031 organiseert Harderwijk de internationale Hanzedagen; dat is een mooie aanleiding voor meer 

samenwerking. Bovendien ziet zij het als uitdaging om de jongere generatie meer te interesseren 

voor het historisch erfgoed in de stad.  

 

Het volgende kandidaat-bestuurslid is Roeland Geertzen. Roeland is historicus, heeft in Culemborg 

gewoond en was daar ook wethouder ruimtelijke ordening. Hij is recent in Harderwijk komen wonen 

en wil zich graag inzetten voor de vereniging.  

De ledenvergadering stemt in met de benoeming van Susan als nieuwe voorzitter en van Roeland als 

bestuurslid. 

 

Afscheid van Leen Karssen. Leen heeft 8 jaar in het bestuur gezeten, hij heeft onder andere de 

boeken van de vereniging en van het stadsmuseum ondergebracht in het Historisch Kenniscentrum. 

Hij blijft zich inzetten voor het HKH. De voorzitter bedankt hem voor al zijn werk en overhandigt hem 

een cadeau. 

 

Na 9 jaar voorzitterschap neemt ook Matty afscheid. Anita Raaphorst memoreert dat Matty altijd op 

de bres stond en staat voor het behoud van het historisch erfgoed. Samenwerking met collega 

organisaties staat hoog in haar vaandel of zoals zij het zelf verwoordt: “Ik zoek naar verbinding.” 

Matty blijft nog actief in de commissie omgevingswet. Douwe Boersma heeft een gedicht geschreven 



ter ere van het afscheid en brengt dit ten gehore. Daarna nemen de leden met een staande ovatie 

afscheid van Matty.  

 

8. Verenigingszaken 

De Binnenstadsvisie is in september in de commissie geweest. Herderewich was daarbij aanwezig, de 

indruk bestaat dat onze inbreng gewaardeerd wordt.  

Volgende week is de week van de omgevingsvisie. Overal in de stad worden bijeenkomsten 

georganiseerd. Nu al staat er een vragenlijst op de site van de gemeente over dit onderwerp. De 

nieuwe commissie Omgevingswet heeft nog behoefte aan deelnemers die als burgerlijke 

vertegenwoordigers mee willen denken. 

 

De voorzitter doet nog een algemene oproep aan de leden om zich in te zetten voor de vereniging.  

Ze herinnert aan de lezingen op 10 oktober door Dolly Verhoeven, en op 15 november in Hierden  

 

9. Rondvraag 

Er zijn geen vragen. 

 

10. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering.  

 


